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Referat 
- online skolebestyrelsesmøde den 23. april 2020 
Deltagere: Jakob Voldby (sekretær), Henrik Møller (afd.leder), Lotte D. Mortensen (forældrevalgt), Rikke Olssen 
(formand), Kjeld Hedegaard (næstformand), Pernille Schou (forældrevalgt), Kristian Kristensen (forældrevalgt), Lisbeth 
Kaufmann (forældrevalgt), Heidi Bolleruo (medarbejderrepr.), Erik Brink (medarbejderrepr.) 
Fraværende/afbud: Janni Ladefoged (forældrevalgt) 
 
1) Covid-19 situationen på Skolecenter Jetsmark 
kort runde med 1 minut til hver omkring forhold til dette punkt, herefter status fra ledelsen på fx. 
 
Opsamling på de betragtninger hver især har omkring coronasituationen: 

● Fjernundervisningen går generelt OK 
● 9. klasse kommer til at mangle afslutningen på Folkeskolen, hvis de ikke kommer tilbage inden 

sommerferien – det er ærgerligt 
● Skolen er ved at finde en ”ny normal” selv om det er en meget speciel tid 
● Det var en fin opstart og opstarten er blevet mødt med omstillingsparate medarbejdere, elever 

og forældre – men selvfølgelig med dilemmaer der har måtte handles på 
● Generel god forældreopbakning 
● Der opleves en hel særlig ro på skolen, nu hvor der er få elever og mange voksne… 
● Hvad lærer vi af situationen nu, som vi kan tage med videre…? 
● Der har været efterspurgt mere tydelig kommunikation omkring undervisningen for 

specialområdet. 
● Generelt for meget info på AULA i starten – eller info der ikke var målrettet rette modtagere, 

men det er blevet bedre. 
● Der er rigtig godt samarbejde imellem skoler, forvaltning og det politiske niveau om at få det til 

at lykkes med at drive skole i denne corona-situation her – og også lokalt mellem medarbejdere, 
forældre og elever. 

 
Øvrige punkter til drøftelse/orientering: 

Forældrehenvendelse omkring udskydelse af opstart for førskoleeleverne  
Der har været en henvendelse til det politiske niveau omkring ønske om at udskyde opstarten for 
førskoleeleverne, da man havde bekymring for om de kunne få en god opstart i denne tid. 
Henvendelsen har også været stilet til skolebestyrelsen, for om vi kunne bakke op om den. Det har 
afventet drøftelse i den samlede bestyrelse og en afklaring af, hvordan opstarten reelt har været 
planlagt.  

Der har været en fin overlevering fra børnehave til skolen inden corona-lock-down, så der har været 
mange besøg inden børnene skulle starte. Der er ekstra personale indsat i indskolingen og opstarten er 
forløbet fint.  

Hygiejnesituationen 

● Håndvaske/toiletter nok? – bygningerne kan understøtte at alle har egne indgange og toiletter 
● Rengøringsniveau? Ingen bekymring 

Arbejdsmiljø 

Lærernes arbejdsmiljø – Det kan ikke garanteres at alle har mulighed for at have en ”passende 
hjemmearbejdsplads” for dem som sidder hjemme og fortsat skal blive hjemme, men det er ikke noget 
der har givet anledning til særlig håndtering. Ligeledes er der mange der savner det sociale i at mødes 
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på arbejdspladsen – men situationen er den samme for rigtig mange medarbejdergrupper i hele DK og 
der er en generel konsensus om at det er sådan vilkårene er p.t.  

Elevernes arbejdsmiljø – her gælder det selvfølgelig også at vi ikke kan understøtte at de har ordentlige 
stole, borde osv. For at imødekomme den sociale distancering der er, har man fokus på at lave online 
gruppearbejde for dem der arbejder hjemme, så de også kommer til at arbejde sammen med 
klassekammeraterne. 

Udbyttet af nødundervisningen? – det er ambitionen at der aflægges samme undervisning, som hvis de 
havde været på skolen. Opgaverne kommer til at blive løst anderledes, og de elever der er svære at få 
med i undervisningen når de er på skolen, er også de elever der er svære at få med i 
fjernundervisningen. Elever i overbygningen som ikke deltager i nødundervisningen, bliver registreret 
med fravær. 

Hvordan understøttes elever med udfordringer i processen? Ikke mindst de, der sidder hjemme. 
Hvordan fungerer kommunikationen med hjemmene? Er der gjort en ekstra indsats ift. de hjem der har 
særlige behov/udfordringer? Der er løbende kontakt til familieafdelingen, og der er fokus på at 
understøtte indsatserne i fællesskab.  

Overgangen til før SFO - Der har været en fin overlevering fra børnehave til skolen inden 
corona-lock-down, så der har været mange besøg inden børnene skulle starte. Der er ekstra personale 
indsat i indskolingen og opstarten er forløbet fint.  

Overgangen fra 3. til 4.  - De nuværende 3. Klasser blev ved opstart 17/4 orienteret om fysisk flytning til 
Kaas Afdelingen pr. 21/4. De får derfor blid opstart i nye fysiske rammer med kendt personale. Den 
ekstra lokaleplads i Kaas udnyttes dermed og der frigives lokaler til før-SFO eleverne. 

Hvordan håndteres fravær? Er der evt. behov for en ekstra indsats for nogle elever? – der er 11 elever i 
alt, som ikke er kommet i skole efter genåbning for 0.-5. klasse pga særlige forhold/risiko. Elever i 
overbygningen der ikke deltager i nødundervisningen, får registreret fravær. 

Her er samlet nogle links til information til både skoler og forældre ifm. nedlukning og delvis genåbning 
af Folkeskolen: https://www.skole-foraeldre.dk/nyheder/corona-information 
 
2) Kommende skolebestyrelsesvalg 
Når valgmødet ikke kan afholdes, hvordan engagerer vi forældrene i det kommende valg? 

● Status på opstillede 
● Udskydelse af forældremødet - til hvornår? 

Referat: 

Der er 3 ledige pladser, og der er 4 opstillede kandidater. Med mindre der kommer flere opstillede inden 
den 27/4 er de 4 kandidater indstillede på at der afholdes fredsvalg. Er der ikke fredsvalg, er der 
elektronisk valg med afgørelse af valget ultimo maj. 

Valgmødet/dialogmødet der var planlagt til 8. maj, udskydes på ubestemt tid. 

Der skal afholdes møde, hvor forældrene inviteres til at overhøre Formandens beretning inden 
udgangen af 2020. 
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3) Skolens Økonomi 
Status på skolens økonomi 

Referat: 

Mindre årgange og faldende elevtal har betydet personaletilpasning til næste skoleår… dette kan ske 
ved naturlig afgang pga pension…  

Coronasituationen har ikke betydet en økonomisk udfordring for skolen – der er p.t. ekstra ressourcer (3 
medarbejdere på skolen) som betales andet sted fra. 
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